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Falugyűlésre hívták a mátrafüredieket  
(2013. május 14.) 

Falugyűlés, mely szokatlanul kezdődött és 
szokatlanul fejeződött be. (Kivétel ez alól a 
rendőrségi beszámoló, ahol örömmel vettük 
tudomásul Gressai Ákos őrnagy és Ludvig 
Zoltán körzeti megbízottunk beszámolóját, 
amelyből megtudtuk, hogy jelentősen 
csökkent az elmúlt időszakban a 
Mátrafüreden elkövetett bűncselekmények 
és szabálysértések száma.) 
1. Szokatlannak tartom, mert napirendi pont 
sem a meghívón, sem a helyszínen nem volt 
ismertetve, így a résztvevők spontán 
alakították a fórumot. 
2. Elmaradt a képviselő beszámolója a 
részönkormányzat (RÖK) végzett 
munkájáról az előző lakossági fórumtól 
mostanáig. 
3. Hiányoltam a városi médiát. 
A Mátrafüreden tapasztalt nem kevés 

probléma került ismertetésre az ott 
megjelent alpolgármester, Bozsik István, 
képviselőnk, Benyovszky Péter és a 
részönkormányzat többi tagja előtt. Az 
alpolgármester próbált megnyugtató és 
kimerítő válaszokat adni, és képviselőnktől 

is vártuk volna a biztató, megoldások felé 
vezető válaszokat, de ez helyett a Benei 
Krónika „Mátrafüredi helyzetkép” című 
cikkében leírtak tagadásával, csúsztatásával 
és a rosszindulat feltételezésével töltött el 
több mint fél órát abból az időből, 
amelynek arról kellett volna szólnia, hogy a 
cikkben olvasható gondok - melyek csak 
töredékét sorolták fel a valós helyzetnek – 
hogyan oldhatók meg. Az igen tisztelt 
képviselőnk hangneme és gesztusai is 
megdöbbentették a megjelentek jelentős 
részét. A válaszokból az derült ki, hogy 
Mátrafüreden csak megoldhatatlan gondok 
és problémák vannak, ahogy a nyilvános 
WC-nek sem lehet közterületen szabad 
helyet találni.  
Az idelátogató vendégek észrevételezik a 

gondozatlanságot, pl.: önkormányzati üdülő 
és környéke, távolsági buszmegállók 
környezete, szemét és sorolhatnánk  
Kitől várjuk ezeknek az ügyeknek az 
elintézését és megoldását? Ez is lehetne a 
falugyűlés nagy kérdése. 

Varga István 
(Tisztelettel kérem a képviselő urat, hogy a 
gyűlésen általam kért - 2013-ban történt - 
bejárási jegyzőkönyvet abban az estben is 
megkaphassam, ha nem rendelkezem 
internet hozzáféréssel. Remélem, hogy 

címem megadásával hamarosan megkapom 
és megtekinthetem. 
Levelezési cím: Varga István - Mátrafüred, 
Parádi út 9.) 
 

 
Az a megválasztott képviselő, aki a 

Mátrafüreden összegyűlt gondokra, 
problémákra ilyen arrogánsan válaszol azok 
megoldása helyett, fel kell, hogy ébredjen 
benne egy gondolat: alkalmas-e ennek a 

tisztségnek a betöltésére? Már azért is, mert 
saját maga sorolta fel ez mellett a sok 
elfoglaltságát, mert valamiből meg kell élni 
neki és családjának. 

Tisztelettel: a szerkesztőnél nevét megadó, választó mátrafüredi állampolgár 
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70 éve élek Mátrafüreden, de ilyen 

elhanyagolt, lepusztult soha nem volt a 
település. 
A falugyűlésen sérelmesnek találtam már 

az elején, hogy nem voltak előre kiírt 
napirendi pontok, ezzel együtt 
reménykedtünk, hogy beszámol a képviselő 
úr az elmúlt évek Mátrafüreden végzett 
munkájáról. Sajnos ez nem így történt, és a 
hozzászóló helyi lakosok mondták el 
véleményüket, hogy mi az a tennivaló, 
amire oda kellene figyelni, hiszen a 
figyelem nem kerül pénzbe, úgy az a 
törődés sem, amit joggal elvárhat az itt élő 
állampolgár.  
Mivel az idegenforgalomban és a 

turizmusban dolgoztam több mint 35 évet, 
természetesen hozzászólásom e köré 
csoportosult, mivel a Mátra, illetve 
Mátrafüred több évtizede kedvelt üdülő- és 
kirándulóhely.  
A teljesség igénye nélkül néhány gondolat 

a hozzászólásomból: mivel Mátrafüred 
elsősorban a hazai turizmusra van 
berendezkedve, igen fontosnak tartom az 
ideérkező vendég milyen benyomást szerez 
érkezéskor, hiszen ez meghatározza az itt 
eltöltött napjainak hangulatát. Mindig is 
legjobb reklámnak tartottam az élő 
reklámot, amely elmondja, hogy egy 
kellemes hétvégét töltöttem Mátrafüreden. 
Szomorú, de az ideérkező turista nem ezt 

tapasztalja, mivel a kilátók, források, 
turistautak és Mátrafüred belterülete (park, 
járdák, utak) rendkívül elhanyagolt, évek 
óta hiányolja a karbantartást, a felújítást 
(megemlíteném, hogy a teljességhez az is 

hozzátartozik, hogy a korábbi években 
néhány utcát felújítottak).  
Az idegenforgalom kulcskérdése a 

kereskedelem megfelelő volta lenne, 
azonban a turisták nagy része és az itt lakók 
sem tudnak vásárolni, mivel az egyetlen 
üzlet árukészlete és árai nem teszik ezt 
lehetővé. Kértem a képviselő urat, hogy 
segítsék a település ez irányú 
problémájának megoldását önkormányzati 
telek biztosításával, felkérve egy hazai 
üzletláncot. A képviselő úr válaszában úgy 
éreztem, hogy támadónak és sértőnek vette 
hozzászólásomat, alapozva ezt arra a 
megjegyzésére, melyet ez úton, a 
nyilvánosság előtt kikérek magamnak és 
visszautasítok, hogy kívülállónak nevezett, 
hazai üzletlánc nem létezik, önkormányzati 
telek nincs Mátrafüreden és meglehetősen 
hosszan szóltam hozzá.  
Erről az a véleményem, hogy ahol ennyi 

megoldatlan probléma van, ott órákig 
lehetne beszélni, de nem látjuk értelmét, ha 
nincs erre megfelelő fogadókészség. Nem 
minden probléma pénz kérdése, ahogy ez 
ott elhangzott, hanem törődést és 
odafigyelést igényelne a képviselő úr és a 
többi részönkormányzati tag részéről.  Túl 
soknak tartottam a személyes kifogásokat 
(iskolába jár, 25 ezer forintot kap azért, 
hogy a RÖK elnöke). 
Véleményem összegezve, aki közfeladatot 

vállal, az nem mentesülhet időnként a 
munkáját ért kritikától sem. Közösen 
kellene megoldani az itt élők problémáját, 
amiben segítenénk is, de nem partnerek 
hozzá. 

Sramkó József 
 

Gyöngyösi Hírek online hírportál a legfrissebb hírekkel, eseményekkel, 
programajánlatokkal. 

Főszerkesztő: Keszthelyi László
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A Benei Krónika áprilisi számából: 
„szemét, korhadt, szedett-vedett padok és 
szemetesek, játszótér játékok nélkül, 
lepusztult park, évek óta kiszáradt fák, 
bokrok, befejezetlen Avar út, eltömődött 
vízelvezető árkok és sorolhatnánk”, de nem 
kell, mert mindenki látja, csak képviselőnk, 
Benyovszky Péter nem látja, mert akkor 
nem nevezte volna minősíthetetlen arrogáns 
hangnemben csúsztatásnak, rosszindulatnak 
a leírtakat, de kaptunk is rá okos, meggyőző 
magyarázatokat: a játszótér azért üres, mert 
az EU-s játékok nem tartósak, kiszáradt 
fákat sem látni, a szemét pedig az akasztani 
való turistáktól és a fürediektől származik. 
Még véletlenül sem abból, hogy vasárnap 
estére megtelnek a szemetesek, amit 
szállításig a szél, a vadak széthúznak, a 
városgondozás pedig úgy vágja le a füvet, 
hogy előtte nem szedi össze a szemetet, így 
egy szemétből tíz lesz. Arra a kérdésre, 
hogy miért nem lehet a nyaralókra 
ráterhelni, ha az önkormányzat teszi rendbe 
az ingatlan előtti területet, azt a választ 
kaptuk, mert 26 tulajdonosa, örököse van, 
az Avar út azért befejezetlen, mert az már 
erdőnek számít, ugyanezért nem lehet 
nyilvános WC a parkolóban, mert erdőnek 
minősülő területen nem lehet üzemeltetni.  
Olyan földön kívüli válaszokat kaptunk, 

kétségbe vonva ítélőképességünket, hogy 
képesek vagyunk megfogalmazni, 
észrevenni a körülöttünk lévő problémákat, 
hogy így már érthető, hogy nincs 
semmilyen előre lépés.  
Ahol ennyire összefonódik az 

önkormányzati terület az állami területtel 
ott előbb tájékozódni kellene a 
tulajdonviszonyokról és besorolásokról, és 
mindenképpen szét kellett volna nézni a 
településen, mielőtt kiáll valaki a falugyűlés 
elé, A minősíthetetlen hangnemről nem is 
szólva, ahogy bele lett fojtva a szó a 

felszólalókba, mondván, nem ide tartozik a 
téma. Egy olyan falugyűlésen, amelynek 
még napirendi pontja sincs, a Mosó masa 
mosodájáról is beszélhetünk, akár órákig is. 
A legdurvább kirohanása a képviselőnek a 
természetvédelem ellen volt, egy olyan 
helyen, ahol ez különösen nagy hangsúlyt 
kap. 
Kováts Krisztina kérdésére, hogy miért a 

városházára megyek a problémákkal, miért 
nem a részönkormányzathoz, a válasz: 
számítva a kérdésre, a teljesség igénye 
nélkül válogattam a falugyűlésre az elmúlt 
3 év elektronikus levelezéseiből, melyet 
Benyovszky Péterrel folytattam, amelyek 
azt igazolták, hogy minden Mátrafüredet 
érintő kérdéssel először a RÖK elnökét 
kerestem meg, de ezek szerint még a 
részönkormányzat tagjaiig sem jutott el, 
nem hogy a városhoz. Csak a „semmire 
nincs pénz, semmi sem megoldható” című 
fejezet után fordultam a városhoz 
segítségért, ahol mindig együttműködő 
partnereket találtam, és mint kiderült, még 
valamennyi pénz is akad.  
Ez a falugyűlés csak azt erősíti, hogy 

sürgősen módosítani kellene az SZMSZ-t, 
és egy hatékonyabb módját kellene kitalálni 
Füred kormányzására, a park gondozására, 
a problémák megoldására. Néhányan 
nyilatkoztak a résztvevők közül, hogy több 
falugyűlésre nem kívánnak jönni, ezzel is 
szűkül az a közösségi fórum, ahol tehetnénk 
magunkért, hiszen vannak olyan kérdések, 
amelyekhez viszonylag kevés speciális 
szaktudás kell, ellenben az itt lakók 
helyismeretük, élettapasztalatuk alapján a 
hivatásos döntéshozóknál megalapozottabb 
döntésre képesek. Már csak ezért is 
elengedhetetlen lenne az állampolgári 
részvétel, mert bizonyos kontrollként 
működhetne a döntéshozók fölött.  

Rostás Gabi  
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Az eddig leírtakkal, melyek 
megállapításaival, felvetéseivel teljes 
mértékben egyetértek, ezért nem ismétlem 
meg.  
Ugyanakkor el kellene gondolkodni azon, 

hogy az érdekképviselet hatékonyabb 
legyen, valamint Mátrafüredet és a 
Központi-Mátrát érintő kérdésekben az 
éves alapvető fenntartási dolgokban és 
fejlesztésekben a véleményünket és főleg 
javaslatainkat figyelembe vegyék, 
ugyanúgy, mint Gyöngyös város kiemelt 
részein. Képviselőre szükség van, aki ezt 
tovább viszi a megfelelő bizottságokhoz és 
a képviselő testület elé, de a teendőket a 
lakosság szélesebb körével kellene 

megvitatni, ezzel visszaállítva a falugyűlés 
rangját, és ahogy a részönkormányzatnak is 
csak javaslattételi joga van, úgy a 
falugyűlés is megteheti ezt, bevonva a többi 
településrészen lévő intézményeket és 
gazdálkodó szervezeteket is, mint például 
az Egererdőt, a legnagyobb közjóléti célú 
erdőterület kezelőjét, Állami 
Gyógyintézetet stb.  
Mátrafüred lakossága már bizonyította 

összefogó erejét, ezért ha látja, hogy 
javaslatai megvalósulnak, szívesen 
bekapcsolódna, és tevékenyen részt venne a 
munkában, amelyre már jelezték is 
szándékukat. 

Szuromi László 
 
 

Az idelátogató vendégek és turisták 
döbbenten szembesülnek azzal, hogy van 
ugyan nyilvános WC, amin lakat van, 
kulcsa pedig valahol van, ezért sűrű 
elnézések közepette becsöngetett 
otthonunkba - a pünkösdi ünnepek 

alkalmával - egy hét tagú nagycsalád, hogy 
„szorult” helyzetükön tudnánk-e segíteni? 
Természetesen segítettünk, de nem ez a 
megoldás, főleg, hogy ez még csak a szezon 
kezdete. 

Varga Istvánné 
 

 

 

A falugyűlésen felvetődött még az iskola 
újraindításának lehetősége. Az új oktatási 
törvény lehetővé teszi, hogy már nyolc 
gyerek elegendő az iskolához. Kovács 
Tímea kérdőívekkel járja Füred utcáit 
Kende nevű kisbabájával, és minden 

családot felkeres, hogy nyilatkozni 
tudjanak a kérdéshez való 
hozzáállásukról. Fogadják őt szeretettel! 
 

(a szerk.)

  
Kerékpárszerviz: Mátrafüred, Parádi út 5. 

Nyitva tartás 
Hétfő: szünnap 

Keddtől – Péntekig: 13 -19 óráig 
Szombat-Vasárnap: 10 – 18 óráig 

 

 

Impresszum-Felelős kiadó és felelős szerkesztő: Rostás Gabi (3232 Mátrafüred, Parádi út 15.) 
Megjelenik 300 példányban Mátrafüreden. Elérhetőség: 06-30/28-48-176 

ISSN 2062-5286; HU ISSN 2062-5294 (online) 


